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Burduja: Tranzitia verde nu poate fi înfaptuita doar cu energie verde; ar fi prosteste

sa renuntam la gaze si la celelalte resurse

Tranzitia verde nu poate fi înfaptuita doar cu energie verde si ar fi prosteste sa renuntam la gazele naturale

si la celelalte resurse si sa asteptam sa ne mearga bine, a declarat, miercuri, ministrul Energiei, Sebastian

Burduja, la Romanian International Gas Conference - RIGC 2023.

 

"Sigur ca avem o agenda comuna, de aceea ne aflam aici, nu doar pentru ca apreciem acest sector, ci si pentru ca

putem sa jucam un rol comun. Putem sa avem o voce la unison la Bruxelles si în alte locuri unde nu se întelege

foarte clar ca nu poti înfaptui tranzitia verde doar cu energie verde. Altfel ar fi nevoie de o productie foarte mare...

si ar fi prosteste sa renuntam si la gaze naturale si la toate celelalte resurse si sa ne asteptam sa mearga bine. Cum

am vorbit în anii trecuti, este foarte greu iarna sa încalzim gospodariile cetatenilor, avem si consumatorii

industriali, nu se poate. Ne plac panourile solare, sigur, ne place energia verde, dar nu ne putem baza doar pe asta.

Ne place ca aerul e mai curat, dar aprovizionarea cu energie trebuie sa fie sigura. Asa ca, din nou, cred ca suntem

cu totii de aceeasi parte, cu totii avem aceleasi planuri. Vocile noastre vorbesc la unison si trebuie sa lucram

împreuna", a spus Burduja.

 

El a apreciat ca lumea trece prin niste vremuri "foarte interesante" si lucrurile sunt mai complicate decât acum

câtiva ani, iar invazia Rusiei în Ucraina a creat o povara suplimentara asupra securitatii aprovizionarii în Europa,

mai ales în ceea ce priveste gazele naturale. În acest context, trebuie sa ne bazam si pe alte surse de aprovizionare,

a punctat ministrul.

 

"Cred ca România are o pozitie privilegiata. Avem multe resurse proprii când vorbim despre gaz, on-shore si

off-shore. În Marea Neagra exploatam gaze naturale din anii '70 deja si recent, aproape de tarm, prin Black Sea Oil

& Gas Company am reusit sa aducem un miliard de mc/an, aproximativ. Sigur ca în 2027 trebuie sa vedem ce se

va întâmpla. Abia asteptam proiectul Neptun Deep, care va aduce înca zece miliarde de metri cubi în sistemul

nostru si în sistemul european. Asa ca acordam multa atentie proiectului si ma bucur sa va spun ca proiectul merge

bine. Evident ca e o investitie foarte mare, 4 miliarde de euro, foarte mult, si vrem sa ne asiguram ca proiectul este

finalizat la timpul potrivit, ca gazul este folosit ca sursa pentru a asigura securitatea energetica a Europei si

România e bucuroasa sa îsi asume acest rol", a mai afirmat ministrul Energiei.

 

Federatia Patronala Petrol si Gaze (FPPG), sub înaltul patronaj al Ministerului Energiei, a organizat, în perioada 7

- 8 noiembrie, cea de-a VI-a editie a evenimentului Romanian International Gas Conference - RIGC 2023, cu tema

"Redefinirea securitatii aprovizionarii. Potentialul noilor tehnologii pentru o tranzitie energetica durabila".
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